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Na tomto místě obvykle informuji o tom, 
čím se na radnici právě zabýváme. Tradi-
ci neporuším ani dnes. Chci vás seznámit 
zejména s problémy, které řešíme. Emoce 
v poslední době vyvolává příprava územního 
plánu, pozemky vrácené v církevních restitu-
cích a projekt Velká brána.

Platnost současného územního plánu vy-
prší na konci roku 2020. Pořízení nového 
územního plánu je záležitostí na několik 
let, proto o něm zastupitelstvo obce rozhod-
lo již v lednu 2014. V roce 2016 předložil 
zpracovatel územního plánu Ing. arch. Milič 
Maryška návrh zadání územního plánu. Ten-
to návrh přebírá plochy k zastavění ze stá-
vajícího územního plánu, nově zařazených 
ploch k zastavění je v něm menšina. Návrh 
zadání byl zveřejněn na úřední desce, projed-
nán na zastupitelstvu a rozeslán k vyjádření 
dotčeným orgánům státní správy. Jen těchto 
dotčených orgánů je 35. Návrh územního 
plánu byl pak následně upravován podle při-
pomínek zastupitelů, občanů i orgánů státní 
správy.

Tam, kde je vydáno nesouhlasné stanovis-
ko některého z dotčených orgánů, se vysvět-
luje a vyjednává a návrh územního plánu se 
pak musí upravit podle požadavku daného 
orgánu. Problém našeho návrhu územního 
plánu nastal u lokality Z23 (viz obrázek). 

Jde o lokalitu v severovýchodní části obce, 
kde vlastníci pozemků, převážně občané Ho-
roměřic, chtějí stavět rodinné domky. Obec 
tento záměr podporuje, lokalitu do návrhu 
územního plánu zařadila. To se ale nelíbí or-
gánu ochrany zemědělského půdního fondu 
na krajském úřadě, který požaduje z územní-
ho plánu tuto lokalitu vypustit. Důvodem je 
ochrana zemědělské půdy, kdy zákon až na 
výjimky nepřipouští zastavět kvalitní země-
dělskou půdu s bonitou třídy 1 a 2. 

Na žádost vlastníků pozemků zastupo-
vaných JUDr. Supem se zastupitelstvo už 
dvakrát touto lokalitou na svém zasedání za-
bývalo. Atmosféra na zasedání zastupitelstva 
byla plná emocí. Nejprve jsem tak z pověře-
ní zastupitelstva jednal přímo na krajském 
úřadě, ten však své stanovisko nezměnil. Ná-
sledně jsme v polovině března podali rozpor 
na Ministerstvu pro místní rozvoj, které je 
nadřízeným orgánem krajského úřadu v této 

věci. Znovu jsme velmi pečlivě zdůvodnili, 
proč obec trvá na zařazení právě těchto po-
zemků do zastavitelných ploch v územním 
plánu. Nyní je konečné rozhodnutí v rukách 
ministerských úředníků.

Poté bude následovat veřejné projedná-
ní návrhu územního plánu, kdy se k návrhu 
bude moci vyjádřit veřejnost a znovu i do-
tčené orgány státní správy. Teprve po zpra-
cování všech připomínek a námitek může 
zastupitelstvo přistoupit ke schválení celého 
územního plánu.

Dalším problémem, který ale s územ-
ním plánem taktéž souvisí, je připravovaná 
výstavba na pozemcích, které v církevních 
restitucích získala zpět Královská kanonie 
premonstrátů na Strahově. Zde je nutné 
zmínit, že pozemky kanonie určoval k za-
stavění již původní územní plán, který se 
začal připravovat krátce po revoluci (1991) 
a definitivně byl schválen v roce 1999. Sou-
časný návrh územního plánu toto respektuje 
a pozemky ponechává jako určené k zá-
stavbě. Důvodem je, že pokud bychom tyto 
pozemky z územního plánu vyňali (tedy ze 
stavebních pozemků by se staly nezastavi-
telné), mohla by kanonie požadovat od obce 
náhradu za znehodnocení těchto pozemků. 
Náhradu v řádech až desítek milionů.

Pravda je, že v § 102 stavební zákon říká, 
že pokud pozemek 
určený územním plá-
nem k zastavění není 
zastavěn do 5 let, 
může být z územního 
plánu vyjmut bez ná-
hrady. Ale už existuje 
judikatura, že soudy 
náhrady přiznaly i po 
této lhůtě. S ohledem 
na to, že kanonie zís-
kala dispoziční právo 
ke svým pozemkům 
až v roce 2016 po re-
stitucích, a tudíž ob-
jektivně nemohla ve 
lhůtě 5 let od schvá-
lení územního plánu 
své pozemky zasta-
vět, lze předpokládat, 

že by svůj nárok na finanční náhradu za 
znehodnocené pozemky na obci zcela jistě 
vysoudila.

Obec se tak snaží s kanonií vyjednat co 
nejlepší podmínky, za kterých své pozem-
ky bude moci zastavět. Jsou to dlouhodobá 
a poměrně složitá vyjednávání. Chceme, 
aby budoucí zástavba na pozemcích kanonie 
co nejvíce respektovala zájmy současných 
obyvatel obce. Současně vyjednáváme, aby 
kanonie obci darovala některé pozemky, 
které mají pro obec velký význam. Příklad 
za všechny: pozemek pro zřízení bezpečné 
autobusové zastávky V Lipkách ve směru 
od Prahy. 

Nyní se situace ještě zkomplikovala se 
záměrem výstavby sedmé bytovky v ulici 
K Bytovkám. Domy v této ulici se kdysi 
stavěly na pozemcích kanonie (v době, kdy 
si je přivlastnil stát), a obyvatelé nyní mají 
z nové stavby obavy. Zelené plochy kolem 

bytovek totiž nyní opět vlastní kanonie. 
Obyvatelé ulice na těchto pozemcích par-
kují svá auta, mají v nich uloženy přípojky 
vody a kanalizace. Zvykli si užívat plochu, 
kde by měl stát nový dům. Požadují po obci, 
aby bránila jejich zájmy, tedy aby zabránila 
stavbě.

To je ale dost komplikované. Obec těžko 
může bránit jakémukoli vlastníkovi pozem-
ku, aby se svým pozemkem nakládal. Vlast-
ník jej může svobodně prodat, pronajmout, 
darovat. A může na něm i stavět, pokud je to 
v souladu s územním plánem. 

Obec tedy může fungovat jen jako pro-
středník, který napomůže dohodě všech 
stran. Jakkoli jsou obavy obyvatel pocho-
pitelné, zázraky neumíme. Proto bych byl 
opravdu rád, kdyby se zklidnily emoce a za-
čalo se jednat racionálně. Je v zájmu oby-
vatel ulice K Bytovkám, aby si vyjednali co 
nejlepší podmínky budoucí stavby. 

A poslední problém, který bych chtěl dnes 
zmínit. Začátkem března byly zkolaudovány 
první čtyři bytové domy v projektu Velká 
brána. Zhruba za 3 měsíce se tak do lokali-
ty začnou stěhovat noví obyvatelé. Zde míří 
kritika na současnou radnici, jak mohla ta-
kovou výstavbu vůbec připustit. K vysvětle-
ní je třeba vrátit se trochu do historie.

Výstavbu bytových domů v této lokali-
tě na severu obce povolil už územní plán 
schválený v roce 1999. Tento územní plán 
začalo připravovat první polistopadové za-
stupitelstvo roku 1991 (starostou byl tehdy 
Ladislav Blažek), dalších 8 let trval proces 
jeho projednávání. Takže již v roce 1991 
navrhli tehdejší zastupitelé tuto lokalitu za-
řadit do územního plánu jako čistě obytné 
území. Územní rozhodnutí ke stavbě by-
tových domů získal tehdejší vlastník po-
zemku v roce 1993. Projekt pak vystřídal 
několik vlastníků, nakonec se začalo stavět 
až loni. 

Současná radnice tak zdědila problém, 
na který bylo „zaděláno“ už před čtvrtsto-
letím. Naší snahou je tedy alespoň mini-
malizovat nepříznivé dopady výstavby na 
stávající obyvatele. Nyní například s inves-
torem řešíme provizorní výjezd vozidel na 
Velvarskou ulici, než na ni bude definitivně 
napojená ulice T.G. Masaryka. Ta se napojí 
„velkou bránou“, tedy průjezdem přes ob-
jekt, který se letos teprve začne stavět podél 
Velvarské ulice. Díky provizornímu výjez-
du tak auta nových obyvatel nebudou zby-
tečně zahušťovat dopravu v obci. Dalším 
požadavkem obce je vybudování nové au-
tobusové zastávky na Velvarské ulici přímo 
před objektem Velké brány.

Zde jsem přiblížil tři největší současné 
problémy zdejší samosprávy. Kromě nich 
samozřejmě denně řešíme spoustu dalších 
záležitostí, od drobností typu lavičky a koše 
po velké věci jako provoz čistírny a rekon-
strukce komunikací. A k tomu každodenní 
pořádnou porci papírování a administrativy.

Hodně jarního sluníčka přeje

Zdeněk Babka

Ú V O D N Í K
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ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA
Zasedání zastupitelstva 12. 2. 2018
 – Přítomno 12 zastupitelů; omluveni Ing. arch. Jech a doc. Ing. Mikul-

ka, CSc. (oba NH) a p. Vondra (TOP 09); PhDr. Rymešová (ODS) 
přišla o 15 minut později

Zastupitelstvo obce:
 – schválilo ověřovatele zápisu: p. Kášek a doc. Ing. Altmann, Ph.D.

Pro: 11 hlasů
 – schválilo návrhovou komisi ve složení p. Mráčková a PhDr. Šináglová

Pro: 11 hlasů
 – schválilo program zasedání se zařazením nového bodu 2 – jednání s ma-

jiteli nemovitostí ul. K Bytovkám
Pro: 11 hlasů  

 – pověřilo starostu jednáním se zástupci kanonie premonstrátů a občanů 
o budoucím využití pozemku č. parc. 206/22
Pro: 12 hlasů 

 – schválilo koupi ideální 1/3 pozemku č. parc. 400/112 o výměře 67 m2 od 
manželů Jaroslava a Anny Urbanových za kupní cenu 11 167,– Kč. Cena 
pozemku byla stanovena na základě platné 13. cenové mapy stavebních 
pozemků
Pro: 12 hlasů

 – schválilo přijetí daru ideální 1/3 pozemku č. parc. 400/112 od Václava Stáry 
Pro: 12 hlasů

 – schválilo přijetí daru ideální 1/18 pozemku č. parc. 400/22 a ideální 1/18 
pozemku č. parc. 398/1 od Jarmily Brejníkové 
Pro: 12 hlasů 

 – schválilo směnu pozemků s Jiřím Kočařem tak, že obec předá pozemky 
č. parc. 298/208 a č. parc. 458/9 (který vznikl oddělením od pozemku 
č. parc. 458/8 podle GP č. 2071-44/2017); a přijme pozemek č. parc. 
408/73 (který vznikl oddělením od pozemků č. parc. 408/1, 408/65 
a 408/67 podle GP 2073-45/2017)
Pro: 12 hlasů

 – schválilo smlouvu s ČEZ Distribuce, a.s., o budoucí smlouvě o zřízení věc-
ného břemene a smlouvu o právu provést stavbu č. IP-12-6013078/VB/01 
„Horoměřice, Třešňovka, parc. č. 163/15“ pro umístění kabelového vedení 
na pozemku č. parc. 447/2 za jednorázovou náhradu 2 000,– Kč + DPH
Pro: 12 hlasů 

 – schválilo smlouvu s ČEZ Distribuce, a.s., o budoucí smlouvě o zřízení věc-
ného břemene a smlouvu o právu provést stavbu č. IP-12-6012942/VB/01 
„Horoměřice, Třešňovka, parc. č. 163/96“ pro umístění kabelového vedení 
na pozemku č. parc. 447/2 za jednorázovou náhradu 1 000,– Kč + DPH
Pro: 12 hlasů

 – zrušilo usnesení ze dne 11. 12. 2017, kterým schválilo veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnutí grantu pro Rodinný klub Pohoda na rok 2018; 
schválilo veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí grantu pro oblast volného 
času dětí a mládeže na rok 2018 pro Rodinný klub Pohoda, z.s., na pro-
jekt „Pohodový rok s Pohodou“ ve výši 71 750,– Kč
Pro: 11 hlasů Proti: 0 Zdržel se: 1 hlas (NH)

 – schválilo přílohu č. 4 k obecně závazné vyhlášce č. 4/2015, kterou se sta-
noví rozúčtování nákladů obce na sběr a svoz netříděného komunálního 
odpadu na osobu a rok 2017 v obci Horoměřice
Pro: 12 hlasů

 – projednalo výroční zprávu za rok 2017 o činnosti v oblasti poskytování 
informací podle § 18 zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu 
k informacím 
Pro: 12 hlasů 

 – rozhodlo pojmenovat budoucí ulice:
 � prodloužení ulice Karla IV. směrem k ul. Kopaninské na pozemku č. 

parc. 393/1 pojmenovat Karla IV.  
 � ulici v resortu Dubová alej na části pozemku č. parc. 400/39 pojme-

novat Patočkova (podle prof. Jana Patočky), druhou část ulice na 
pozemku č. parc. 400/39 (prodloužení ulice Nad Štolou) pojmenovat 
Nad Štolou

Pro: 12 hlasů

 � ulici v jihozápadní části lokality Nad Prahou na pozemcích parč. č. 
201/2, 202/32 a části pozemku č. parc. 451/17 od ulice Švejkovy na 
východ pojmenovat Na Výsluní

 � ulici v severovýchodní části lokality Nad Prahou na pozemku 216/83 
pojmenovat Nad Prahou

 � ulici vedoucí od Ovčína k ulici Nad Prahou na pozemcích č. parc. 
449/1, 449/12, 449/4, 449/6 a 165/1 pojmenovat K Háji

Pro: 10 hlasů Proti: 0 Zdrželi se: 2 hlasy (NH)

 – pověřilo starostu k vyvolání jednání o zařazení lokality Z23 do návrhu 
ÚP s příslušným nadřízeným orgánem krajského úřadu 
Pro: 11 hlasů Proti: 1 hlas (ODS) Zdržel se: 0

 – vzalo na vědomí zprávu ze zasedání rady
Pro: 12 hlasů

Vysvětlivky zkratek:
NH = sdružení nezávislých kandidátů Naše Horoměřice
ODS = Občanská demokratická strana

Co vás čeká?
18.00 – 19.30  program pro nejmenší (2 – 10 let)  

„Z pohádky do pohádkyˮ
cca 20.00  zapálení ohně
po setmění  ohňostroj

P O Z V Á N K A

PÁLENÍ ČARODĚJNIC
pondělí 30. dubna 2018
zpátky na původním místě u rybníka pod čistírnou

K dispozici ohýnek na opékání buřtů,  
občerstvení, stánky. Masky vítány. 
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INVESTICE V ROCE 2017
V minulém čísle zpravodaje jsem slíbil přehled o investicích, které 
obec realizovala v loňském roce. Nyní tedy svůj slib plním.

Nejprve bych ale rád zdůraznil, že v roce 2017 dokončeny dvě 
největší obecní investice posledních let, přístavba základní školy 
a rekonstrukce ČOV. 

Rekonstrukce a rozšíření čistírny odpadních vod dosud i s po-
řízením pozemků stála 57 milionů korun, účet za tuto stavbu bude 
zcela uzavřen až po dokončení zkušebního provozu a kolaudaci.

Další velkou dokončenou stavbou je přístavba základní školy 
pro II. stupeň. Celá přístavba ZŠ pro II. stupeň stála 72,6 mil. 
Kč, ministerstvo financí přispělo dotací 49,3 mil. Kč. Podíváme-li 
se ale z delšího časového horizontu, tak investice jen do základní 
školy od r. 2006 činily i s poslední přístavbou 108 milionů korun 
(nástavba nad tělocvičnou, přístavba v čp. 124, zateplení budovy 
a přístavba pro II. stupeň).

Ale zpět k minulému roku. V roce 2017 obec investovala do 
svého majetku celkem 84 milionů korun.

Loni jsme za rekonstrukci a rozšíření čistírny odpadních vod 
(ČOV) zaplatili celkem 52,2 mil. Kč, z toho necelých 30 milionů 
činila dotace ze Státního fondu životního prostředí. Dalších 13 
milionů korun si obec na dofinancování této stavby půjčila od Ko-
merční banky, úvěr byl sjednán na 3 roky a bude splacen na začát-
ku roku 2021. Zbylou část ceny uhradila obec ze svého rozpočtu. 

Čistírna je dokončená, nyní zhruba rok poběží zkušební provoz, 
během kterého je potřeba vychytat všechny mouchy. Na tom pra-
cuje dodavatel stavby společně s projektanty a provozovatelem. 

Další velkou stavbou bylo dokončení budovy základní školy. 
Tato stavba byla zahájena koncem roku 2015, v následujícím roce 
ji bohužel zastavil spor s vlastníky sousední nemovitosti, a tak 
jsme se dokončení dočkali až o loňských prázdninách. Školní rok 

již škola zahájila v novém. Dokončení stavby v roce 2017 stálo 
téměř 18 mil. Kč. 

Menší, ale dosti náročná byla rekonstrukce bývalé správní bu-
dovy statku. V loňském roce jsme za ni utratili téměř 4,5 milio-
nu korun. Nejprve bylo třeba budovu staticky zabezpečit, pak se 
postupně rekonstruovaly vnitřní prostory. Bylo nutné kompletně 
vyměnit rozvody vody, topení, elektroinstalace, opravit všechny 
povrchy. Vybudovali jsme bezbariérový vstup a nakonec budově 
dali i nový kabát. Prostory v prvním patře má pronajaty RK Po-
hoda, která zde zřídila dětskou skupinu. Do přízemí se začátkem 
roku přestěhovala služebna obecní policie a do prázdnin se zde 
otevře ordinace praktického lékaře. 

Více než 4 miliony korun stálo loni dláždění ulic. Nový povrch 
získala ulice Zelená a části ulic Kolmé, Za Dvorem a Za Humny. 
Rekonstrukce kanalizace za téměř 1,5 milionu se dočkaly ulice 
Výstavby a K Lesu. Nové veřejné osvětlení v části ulice Politic-
kých vězňů stálo 200 tisíc korun.

Do nákupu techniky pro údržbu obce jsme investovali přes půl 
milionu. Vozový park údržby se rozšířil o traktor Zetor a malý 
traktůrek Honda. Investice do bezpečnosti, tedy do rozšíření ka-
merového systému, činily 180 tisíc korun.

190 tisíc korun jsme utratili za nákup pozemků, z toho 170 tisíc 
za pozemek u ulice Revoluční, přes který povede nyní budovaný 
chodník od zastávky Švejkova. Splátka objektu statku činila 1 480 
tisíc korun, statek bude celý zaplacen v roce 2019.

Za přípravu nového územního plánu obec v r. 2017 zaplatila 
830 tisíc korun. A aby byl výčet investic kompletní, zmíním ještě 
novou kopírku pro úřad za 60 tisíc a montáž klimatizace v mateř-
ské škole za 70 tisíc korun.

Zdeněk Babka

NÁZVY HOROMĚŘICKÝCH ULIC
Ulice Konečná

Tato v současnosti poměrně nenápadná a docela krátká ulice má 
o to pestřejší, v rámci obce by se dalo říci, unikátní historii. I když 
to vždycky nebylo ve stejném čase, vystřídalo se tu tolik veřejných 
služeb a živností, že se jí v tom žádná jiná horoměřická ulice ne-
vyrovnala. Pojďme si tuto známou i méně známou historii připo-
menout.

Název Konečná, dnes již málo pochopitelný, získala ulice po 
roce 1989, když se předtím od roku 1946 jmenovala 9. května. 
O novém názvu bylo rozhodnuto v situaci, kdy některé autobusové 
spoje ČSAD končily u nás v Horoměřicích. V ulici 9. května měli 
řidiči odstaveného autobusu pauzu a odtud pak autobusy vyjížděly 
zpátky do Prahy. Dnes by tam pro množství parkujících aut autobus 
ani neprojel.

Další, určitě neuvažované posílení oprávněnosti názvu Konečná, 
bychom mohli objevit v době 1. republiky, kdy měl na autobusovou 
dopravu do Prahy licenci pan Karel Chobot. Od roku 1929 až skoro 
do války bychom v naší Konečné mohli občas před jeho domem čp. 
65 také spatřit odstavený autobus. 

Dům byl jako zcela dezolátní odstraněn v roce 2002 a na uvol-
něném pozemku vyrostl dům čp. 917. Ten ukázněně vyrovnal linii 
na severní straně ulice.

Snad nejpestřejší historii má vedlejší dům čp. 97. Postaven byl 
v roce 1890 majitelem Václavem Štefánem jako přízemní a v roce 
1911 zhotovil další majitel František Horák stáj. 

 V roce 1928 přistavěl patro krejčí Václav Vrtilka, v té době 
vážený občan, člen místní školní rady, Sokola atd. Ten byl ale po 
válce usvědčen z udavačství a kolaborace a odsouzen. Dům byl 
konfiskován a dostal se do správy a následně i majetku Místního 

národního výboru (MNV). Zpočátku sloužil jako dočasné skladiš-
tě, později i k přechodnému bydlení. Kromě jiných tam od r. 1947 
krátce bydlela porodní asistentka.

V roce 1949 měl v tomto domě zájem o zřízení ordinace zubař. 
Ten byl ještě pro okamžitý nedostatek místa odmítnut, ale poptávka 
po rozšíření zdravotnických služeb narůstala a zubní ordinace tam 
krátce poté vznikla. Já ještě pamatuji doktorku Ungárovou, která 
mi (ne zcela bezbolestně) odstraňovala zbytky mléčného chrupu. 

V roce 1951 byla v objektu umístěna poradna pro matky a děti.
V roce 1954 rozhodl MNV o přemístění ordinace praktického 

lékaře, který do té doby působil v čp. 27 (rodný dům Benedikta 
Roezla). Po nezbytných úpravách byla ordinace přestěhována a od 
16. července 1955 nás tady léčil doktor Jindřich Prexl z Nebušic.

Ulice Konečná
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Bylo to v čase, kdy byly pro absolventy našich vysokých škol 
tradiční akademické tituly inženýr a doktor na kratší dobu vystří-
dány náhražkou „promovaný“. 

MUDr. Prexl v této souvislosti proslul komentářem: „Já jsem 
ještě doktor, ale po mně už vás budou léčit jen prdilkové (odvoze-
no od promovaný, diplomovaný lékař)“. Vzpomenu si na to vždy, 
když chce některý ministr školství zase vstoupit do dějin vlastní 
geniální reformou.

Poslední vylepšení nastalo od září 1958, kdy každé pondělí od 
12.30 do 16.00 hodin ordinoval ve zdravotním středisku ženský lé-
kař. Tento stav se udržel až do přestěhování zdravotního střediska 
pod patronátem OÚNZ do ulice Mikoláše Alše. V roce 1972 obec 
dům prodala, ale ještě si v něm až do roku 1977 pronajala prosto-
ry pro knihovnu. Od jejího přestěhování do čp. 100 (nyní obecní 
úřad) už je dům jen obytný.

Příhodným doplňkem zdravotnictví bývalo s trochu morbidní 
nadsázkou pohřebnictví. V Konečné ulici, když se ještě jmenovala 
„9. května“, se to v určitém období potkalo dokonale. Pohřební 
služba byla provozována hned vedle zdravotního střediska v domě 
čp. 130. I u tohoto domu ale pohlédněme do 
historie hlouběji. Postaven byl v roce 1901 
panem Antonínem Strachem. 

O dvacet let později se nám jako majitel 
objevuje pan Josef Veselý, který dům a stavby 
na pozemku přetváří na malou zemědělskou 
usedlost (stáj a kolna), zejména ale na zámeč-
nickou živnost. V roce 1939 byl dodavatelem 
zámečnických prací na stavbě nové školy.

V roce 1949 požádal pan Veselý s podpo-
rou MNV o zřízení pohřebního ústavu v naší 
obci. Uspěl, a i když pod různým socialistic-
kým zastřešením, dlouhá léta tuto živnost pří-
kladně vedl. Od roku 1952 pak byl v čp. 130 
ještě zaveden prodej propanbutanových lahví.

Přesto po něm, zřejmě ale bez osobního 
zavinění, zůstala jedna záležitost nedořeše-
ná. Když v poválečných letech jednal MNV 
s majiteli sousedních pozemků o vytvoření 
průchozí uličky od Křížku na Velvarskou 
a po určité době se to podařilo, zůstalo jen 
u fyzické realizace. V katastru nemovitostí nebylo převedeno nic. 
Museli jsme vyhledat, co se dalo a se současným majitelem domu 
dát záležitost do pořádku.

Důležité prvenství se vztahuje k domu čp. 140. Ten postavil 
v roce 1934 na místě staršího odstraněného domu pan Tomáš Kubr, 
majitel protější hospody, která ale měla hlavní vchod z Velvarské 
ulice. 

Prvenství spočívá v tom, že v roce 1935 pronajal prostory 
v domě ke zřízení pošty. Ta byla uvedena v činnost 1. března 1935 
a byl to v Horoměřicích historicky první Poštovní úřad, když před-
tím od roku 1913 žádala obec marně. Do té doby byly zásilky do-
ručovány poštou z Velkých Přílep, později z Podbaby, přes kterou 
jezdil od roku 1927 z Horoměřic autobus. První poštmistrovou 
byla v Horoměřicích svobodná starší žena paní Růžena Jiřinová. 
Prvním listonošem naší pošty byl pan Václav Kovář a k němu byl 
přijat pan Ota Miksa.

Hodně bohatou minulost má také rohový dům čp. 53. Od první 
zmínky z roku 1913 ho zedník Alois Hřib vytrvale vylepšoval. Vy-
kopal sklep, postavil kůlnu, chlév, vykopal studnu, došky nahradil 
pálenou krytinou a v roce 1931 celý dům zadaptoval. 

V roce 1934 si od obce pronajal několik metrů pozemku a do 
podzimu postavil u domu krám.

V roce 1949 byla v tomto objektu, nejspíš právě v krámě, umís-
těna záložna „Kampelička“, která ale byla za necelé dva roky 
přemístěna do bývalého akcízu v čp. 146. Od té doby disponuje 
v domě jedním bytem MNV a střídá v něm nájemníky.

Střídají se i majitelé. V roce 1963 kupují objekt František a Ma-
rie Hřibovi a od nich v roce 1970 Václav Šafařík. Ten ruší krám 
a po opravách prodává v roce 1977 40 % domu Marii Tůmové, se 
kterou se následně ožení. 60 % domu daruje synovi, který ale v roce 
1979 i s manželkou emigruje. Je zbaven občanství a jeho majetek 

propadá státu. V roce 1980 přechází jeho 60% podíl domu do vlast-
nictví MNV Horoměřice a dům je doplněn dalšími nájemníky.

V roce 1990 ale bylo odsouzení Václava Šafaříka zrušeno a ten 
proto v roce 1994 žádá od obce vrácení domu. To se během půl 
roku podařilo, ale byty mohly být uvolněny až v roce 1997 po do-
končení stavby obecních bytů ve Slunné ulici. 

V roce 2000 kupují dům současní vlastníci, se kterými byl také 
dořešen nájem pozemku z roku 1934.

Dalším domem, který má z Konečné ulice vchod, je čp. 301. 
Přistavěl ho v roce 1928 ke svému hostinci Tomáš Kubr. Patřila 
k němu zahrada, která je teď od Velvarské zastavěna prodejními 
objekty. Co zbylo, je ohraničeno vysokou zdí. Dříve byla tato hra-
nice tvořena stěnou kuželníku, kam si chodili páni zakoulet, jako se 
dnes chodí na bowling.

Od jara do podzimu, ale hlavně o nedělích a svátcích, se poze-
mek proměňoval v zahradní restauraci pod krásnými kaštany tehdy 
mladými a bez klíněnky.

Po roce 1990 se dům krátce stává sídlem společnosti MONTRE-
KO a následně je upraven na ubytovnu, ze stavebně technického 

pohledu hodně problémovou. Po jejím zrušení 
je vnitřek domu v rekonstrukci.

Krajní dům čp. 43 je v Konečné ulici nej-
starší, ale jak se ukáže, není zajímavý jen dél-
kou své existence.

Rodina současných vlastníků koupila dům 
v roce 1959 od Ing. Antonína Kynzla a v roce 
1994 tam bylo v přístavbě zřízeno kadeřnictví. 
Kynzlovi získali dům v roce 1913 od tesaře 
Antonína Peka, který se jako majitel poprvé 
objevuje v roce 1883, kdy je mu povolena pří-
stavba. Znamená to, že je dům ještě o několik 
roků starší.

Možná si už mnohý čtenář všiml, že se to 
nápadně podobá hlavní ulici v nějakém wes-
ternu. Ne sice vzhledově ani rozměrově, ale 
funkčně. Ostatně posuďte sami.

Doktor, pohřebák, banka (kampelička), 
pošta, čekající dostavník (pardon autobus), 
nálevna (hospoda za rohem), holírna (v našem 
případě ji nahradilo dámské kadeřnictví, pro-

tože my muži už se holíme doma). Chybí jen šerif.
Pokud je mi známo, policie, četnictvo ani SNB v této ulici ne-

sídlilo, ale pokud se spokojíme s tím, že tady, právě v domě čp. 43, 
postupně bydleli dva příslušníci SNB, máme to kompletní.

Moji vrstevníci a starší mohou pamatovat štábního strážmistra 
Jaroslava Škrdletu, který byl ve službě autorita, ale také to byl ná-
ramný kumpán Jarda, kterému nedělalo problém přimhouřit oko 
nad překročením zavírací hodiny v hospodě, nebo třeba i na plese, 
pokud se sám dobře bavil. Šerif se vším všudy.

V roce 1957 byl vystřídán velmi aktivním Josefem Tesaříkem, 
který si tady vysloužil přezdívku „Zrzavej Pedro“. Ta by nám do 
westernu spíš pasovala na nějakého desperáta, ale prostě to tak 
bylo. Proslul například tím, že na Velvarské u čp. 3 číhal za lípou, 
až někdo jedoucí od Ruzyně nezastaví na stopce, a pak tvrdě za-
kročoval.

Protože byl ale provoz ještě slabý a štíhlé lípy ho také úplně ne-
zamaskovaly, byly úlovky chudé. Nejčastěji načapal nás kluky na 
kole, což řešil náramně vážným napomínáním a poučováním.

Vraťme se ale zpátky do Konečné. V současnosti slouží převážně 
k bydlení, ale jako celé centrum obce je hodně zatížena dopravou 
a parkováním vozidel.

Na veřejný vodovod se domácnosti připojovaly v období 1981–
83, plyn byl zaveden v roce 1997 a splašková kanalizace s násled-
ným vydlážděním v roce 2000.

Od roku 2012, kdy byla v ulici instalována turistická mapa, je 
toto místo významnou křižovatkou značených turistických tras. Pro 
někoho i nadále „konečná“, ale pro mnoho dalších naopak „výcho-
zí“, nebo taky „průchozí“.

Václav Kášek
foto: Vladimír Dvořák a archiv OÚ

Josef Tesařík alias Zrzavý Pedro
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I v letošním roce máme v plánu uspořádat setkání s našimi dříve 
narozenými občany. Stejně jako loni chceme pozvat všechny letoš-
ní sedmdesátníky a starší na tradiční podzimní společenské setkání 
s občerstvením a kulturním programem. Společně tak oslavíme vý-
znamná životní jubilea našich spoluobčanů.

Pozvání se letos týká všech horoměřických občanů  
s ročníkem narození 1948 a dříve. 

Prosíme tedy všechny, kdo mají zájem se setkání s představiteli obce zúčastnit, aby vy-
plnili níže uvedený lístek a doručili jej na obecní úřad. Všem přihlášeným potom včas 
zašleme osobní pozvánky. 
 Upozorňujeme účastníky setkání z minulých let, že je třeba se pro letošek přihlásit 
znovu.

Bc. Jana Kohoutová

VÝZVA SENIORŮM

 
podpis

Prohlašuji, že si přeji být pozván – pozvána na společenské setkání seniorů,  
pořádané správou obce při příležitosti oslavy významných životních jubileí.

 jméno a příjmení datum narození

 doručovací adresa telefon nebo jiný kontakt
  (není nutný)

OBECNÍMU ÚŘADU V HOROMĚŘICÍCH



Výslovně souhlasím s poskytnutím výše uvedených osobních údajů a uveřejněním fotografií mé osoby Obci 
Horoměřice za účelem jejich zpracování při příležitosti společenského setkání seniorů – oslavy významných 
životních jubileí. Beru na vědomí, že zpracovatelem poskytnutých osobních údajů je Obec Horoměřice, 
Velvarská 100, Horoměřice, PSČ 252 62. Beru na vědomí, že mám právo vzít tento udělený souhlas kdykoliv 
zpět, požadovat po Obci Horoměřice informaci, jaké mé osobní údaje zpracovává, požadovat po Obci 
Horoměřice vysvětlení ohledně zpracování osobních údajů, vznést námitku proti zpracování, vyžádat si 
u Obce Horoměřice přístup k těmto údajům a tyto nechat aktualizovat nebo opravit, požadovat po Obci 
Horoměřice výmaz těchto osobních údajů, požadovat omezení zpracování osobních údajů, právo na 
předání osobních údajů zpracovávaných automatizovaně na základě uděleného souhlasu jinému správci 
ve strukturovaném, běžně používaném a  strojově čitelném formátu, právo se v  případě pochybností 
o  dodržování povinností souvisejících se zpracováním osobních údajů obrátit na Obec Horoměřice nebo 
na Úřad pro ochranu osobních údajů a právo podat stížnost na postup Obce Horoměřice nebo příjemce 
osobních údajů. Tento souhlas poskytuji na dobu 5 let od jeho udělení.
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Chceme otevřenou a efektivní radnici
Zastupitelstvo obce na svém jednání na konci října stanovilo mj. 
výši měsíčních odměn neuvolněným členům zastupitelstva Obce 
Horoměřice s platností od 1. 1. 2018 pro jednotlivé funkce takto: 
člen zastupitelstva 1690 Kč, člen výboru, komise nebo zvláštního 
orgánu 2816 Kč, člen rady 6758 Kč, předseda výboru, komise 
nebo zvláštního orgánu 3 379 Kč. Pro bylo deset zastupitelů, proti 
žádný a zdrželi se čtyři zastupitelé za Naše Horoměřice. Zastupi-
telstvo naopak neschválilo odměnu vyplácenou v případě souběhu 
výkonu dvou nebo tří funkcí neuvolněným členům zastupitelstva, 
která se měla rovnat součtu odměn za jednotlivé funkce. V tom-
to případě bylo pro sedm hlasů, proti jeden (Naše Horoměřice) 
a zdrželo se šest zastupitelů (2 ODS, 4 NH). 

Hospodaření obce a zákon
Zákon o obcích říká, že majetek obce musí být využíván účelně 
a hospodárně v souladu s jejími zájmy a úkoly. Za účelnou se 
pokládá činnost, jež dosahuje stanovené cíle, hospodárností se ro-
zumí takové použití veřejných prostředků k zajištění stanovených 
úkolů, kdy dojde k co nejnižšímu vynaložení veřejných prostřed-
ků a zároveň je dodržena odpovídající kvalita plněných úkolů. 
Obecně se jedná o subjektivní pohled. 

A jak je to s tou hospodárností u nás? Předseda komise životní-
ho prostředí, silničního hospodářství a dopravy, Předseda zvlášt-
ního orgánu obce, Člen přestupkové komise a Člen kontrolního 
výboru do 31.12.2017 bral při souběhu funkcí měsíční odměnu 
cca 12 000 Kč. Neschválením souběhu odměn mu přísluší nově 
měsíčně 3 379 Kč (Tabulka č. 1). 

Odměna uvolněných zastupitelů (starosta, místostarostové) je 
stanoveno pevně. Odměna u neuvolněných zastupitelů byla na-
vržena a schválena v maximální výši (modře), o výši rozhoduje 
zastupitelstvo. Do konce roku 2017 byly vypláceny odměny za 
všechny funkce souběžně. 

V úvodu je vytaženo hlasování, kdy opoziční Naše Horomě-
řice s pomocí dvou členů ODS zablokovali předložený návrh. 
Možná si zastupitelé ODS uvědomili střet zájmů při hlasování 
o svých odměnách nebo příčinou změny názoru jsou blížící se 
volby. 

O celkových personálních nákladech návrhu rozpočtu 2018 
jsem informoval ve zpravodaji (celkem 13 980 000 Kč). Bohužel 
graf se stal po úpravě redakce grafiky nečitelný, údaje tentokráte 
v Tabulce č. 2. 

Rádio Jerevan (zpravodaj z 21. 12. 2017)
Paní místostarostka a ekonomický lídr ODS Kohoutová opět 
obsáhle spekuluje a manipuluje v článku k rozpočtu. O co 
jde? Můj požadavek je jednoduchý 
a logický: Aby v rozpočtu příjmy 
a výdaje za statek měly zvláštní 
paragraf, na kterém budou položky 
pouze za statek. V rozpočtu 2018 je 
však statek v paragrafu Komunál-
ní služby a územní rozvoj-celkem  
9 048 000 Kč. V položce 6121 ve 
výši 5 300 000 Kč však může pět 
milionů skončit v zainvestování 
pozemků nad Prahou nebo v rekon-
strukci budov ve statku. 

Pokud chceme vědět, kolik nás 
statek stojí a kolik obci vydělává, ne-
bylo by účelné a efektivní určit ten-
to paragraf pouze pro statek? Nebo 
vybrat pro statek jiný vhodný para-
graf a mít úplný přehled o středisku? 
Nevidím v tom problém a je to jistě 
hospodárnější v souladu s definicí 
v zákoně. Hlavně chtít. 

Paní místostarostka dále spekuluje o odvaze: ,,Zdá se, že mu 
(tedy mě, pozn. autora) nejvíc leží na srdci zejména statek, který 
obec před pár lety koupila. On by tehdy ke koupi nejspíš nenašel 
odvahu…“ Myslím, že k investici cizích deseti milionů není velké 
odvahy potřeba. Daleko více odvahy by mohla prokázat paní mís-
tostarostka, třeba tím, že transparentně ukáže, do jaké míry je tato 
velká investice pro obec přínosná a kolik nás bude stát v budoucnu. 
Uvedu ale i další konkrétní příklady, kde může svojí odvahou při-
spět k větší otevřenosti, transparentnosti a efektivitě vedení obce. 

Odvaha k větší transparentnosti
• Obecní zpravodaj – čtenář sleduje boj vedení obce o co nej-

větší (ještě obhajitelný) vliv nad zpravodajem. Pravidla a de-
mokratické principy pro vydávání stále chybí. 

• Kontrolní komise – dlouhodobě udržovaná většina radniční 
koalice ODS a TOP09 v kontrolním výboru nepřispívá k efek-
tivitě kontrolní činnosti (možná blokace kontrolní činnosti). 

• Finanční výbor – otázku o účelovosti a efektivitě výboru 
vyvolá již jeho složení (6 členů ODS-TOP09 – z toho 3 za-
městnanci obce nebo příspěvkové organizace, 1 NH). Tři za-
městnanci obce ve vedení obce hospodaří (majorita v radě), 
tři zaměstnanci na hospodaření dohlíží a kontrolují. Kdo koho 
vlastně kontroluje? Zaměstnanec obce jiného zaměstnance? 

• Stavební komise – neustavena. Proč ji nemáme, v době nej-
většího rozvoje obce? Jde o netransparentnost nové výstavby 
a nového územního plánu. Občan Horoměřice, stejně jako 
řadový zastupitel se o skutečném rozsahu komerční výstavbě 
dozví většinou až při zahájení výstavby. Návrh na zřízení této 
komise byl smeten. Komu tato neinformovanost vyhovuje? 
(Např. Velká brána…) 

• Hra o více než 1 miliardu. Obec svými rozhodnutími v ob-
lasti změn nového územního plánu ovlivňuje majetek rovnající 
se 20 současným daňovým rozpočtům obce. Jednání probíhají 
pod taktovkou členů rady? Není horoměřický developer a zá-
roveň radní pan Vondra ve střetu zájmů? 

Střet zájmů na národní úrovni (tisk a podnikání) vedl ke změ-
ně zákonů. Jak si poradí obec Horoměřice? Povedou argumenty 
k zamyšlení nad faktickou podstatou nebo bude pokračovat štěkot 
na stránkách obecních zpravodajů? Komise a výbory jsou pouze 
poradní orgán rady nebo zastupitelstva, tak by neměla majorita 
opozice (jiného názoru) vadit. Přesto – zřejmě podle hesla vítěz 
bere vše – vadí. Pro připomenutí uvádíme výsledek voleb 2014 
(Tabulka č. 3).

Za SNK Naše Horoměřice
Antonín Čacký, článek prezentuje názory (program) zastupitelů SNK

JEREVAN

Změna v odměňování zastupitelů k 1. 1. 2018 v Kč. Zdroj MVCR – funkce zastupitelů v Horoměřicích  
(V/K = výboru/komise) 

Tabulka č. 1

Tabulka č. 2

Tabulka č. 3
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Masopustní průvod pořádala Základní škola Horoměřice 
v pátek 9. února 2018. Žáci i učitelky se převlékli do nápa-
ditých masek a s velkým halasem prošli od školy až k nové 
školce v Komenského ulici. Nejdřív se ale zastavili před obec-
ním úřadem, aby si podle tradice vyžádali od starosty souhlas 
s masopustním průvodem. Přečtěte si, co o masopustu na-
psali žáci IV. A:

 9. února nastal masopustní rej. Šli jsme průvodem k obec-
nímu úřadu. Tam nám pan starosta povolil radovánky. Potom 
jsme šli masopustním průvodem ke školce. Tam jsme se rado-
vali a zpívali písně. Nejvíce se mi líbila maska ženicha a ne-
věsty. Po radovánkách jsme dostali koblihu a čaj. Pak jsme šli 
zpátky do školy. Moc se mi to líbilo. 

Eliška Horáčková

 Masopust byl super! Nejdřív jsme se převlékli v šatně.
Všichni jsme se sešli před školou a pak jsme vyšli. Před obec-
ním úřadem se vedoucí průvodu zeptal pana starosty, jestli 
můžeme provozovat kejkle v jeho vesnici a on to dovolil. Tak 
jsme vyrazili. Všichni řvali a mlátili do nástrojů. Došli jsme do 
školky a tam jsme zpívali. Naše třída zpívala písničku Hejbejte 
se kosti moje. Pak jsme si dali občerstvení – koblihu a čaj a šli 
jsme zpátky do školy. 

Zdenda Vacek

 Jak to bylo na masopust v ZŠ Horoměřice. Po první ho-
dině jsme se převlékli do masek a vyrazili k obecnímu úřadu, 
tam nám dal pan starosta svolení k masopustnímu průvodu. 
Potom jsme se vydali do MŠ, tam některé třídy řekly básničky 
a dostali jsme koblihu a teplý čaj. Některé masky byly moc 
hezké a hodily se k masopustnímu veselí. 

Olga Hájková

 O masopustu jsme šli k panu starostovi a začali zpívat. 
Pak jsme ho požádali o povolení průvodu. Když nám povolení 
dal, šli jsme k nové školce, tam jsme si ukazovali svoje kostý-
my a zpívali písničky. Mně se nejvíce líbil kostým Natky, která 
byla převlečená za opici. K svačině jsme měli koblížek s čajem. 
Potom jsme se vrátili zpátky do školy. 

 Adéla Šafaříková

 O masopustu jsme se šli nejprve převléct a každý z naší 
třídy byl za něco jiného. Mně se líbila asi nejvíc Áďa, byla 
totiž Ijáček a to bylo roztomilé. Před obecním úřadem jsme 
zpívali písničku a pan starosta se rozhodoval, jestli nás pustí 
chodit po Horoměřicích. Řekl: „Ano.“ Tak jsme vyrazili a šli 
před školku, kde každá třída zazpívala písničku. My jsme zpí-
vali Hejbejte se kosti moje. Dostali jsme koblihu a čaj. Pak 
jsme šli zase zpátky na oběd a domů. 

 Johanka Koželská

 9. února jsme šli do školy, ale učili jsme se jen jednu ho-
dinu. Pak jsme se oblékli do masek a šli před školu, kde se 
shromáždila celá škola. Šli jsme k panu starostovi, aby nám dal 
povoleni jít na masopustní průvod. Zavolali jsme pana starostu, 
ten vyšel, my jsme zpívali a hráli na flétny a on nám povolení 
dal. Tak jsme šli, šli jsme kolem hezkých domů až do školky, 
kde jsme viděli naše kuchařky. U vrat jsme zazpívali: „Otevřete 
kmotře vrata!“ Paní zástupkyně se ptala: „Jsou tu medvědi?“ 
Medvědi tancovali, třídy zpívaly a my jsme zpívali Obě kosti 
ven. Dali jsme si pití a buchtu a šli zpátky do školy. 

Pepe Marek
 

Foto: Bc. Jana Kohoutová 
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EDISON
Od 12. do 16. února se na naší základní škole konal zajímavý 
projekt Edison. Mezi páťáky, šesťáky a sedmáky přijeli studenti 
z různých koutů zeměkoule. Mezinárodní studentská organizace 
AIESEC k nám vyslala Marii z Ukrajiny, Anu z Gruzie, chlapce 
Adityu z Indie, Aizhanat z Kyrgyzstánu, Jingmen z Číny, Deboru 
z Brazílie, Marcellinuse z Indonesie a Si Fei z Tchaj-wanu. V tý-
denním programu studenti našim dětem vyprávěli o svých zemích, 
seznamovali je s historií a kulturou. Žáci viděli zajímavé prezen-
tace, zahráli si hry, zkoušeli psát své jméno jinými typy písma, 
učili se základní fráze např. v portugalštině. Také měli možnost 
se zeptat na to, co je zajímalo. Konverzace probíhala v angličtině. 
Některé třídy si vedly dobře a hodiny s našimi hosty byly velmi 
živé. Záleželo také na temperamentu přednášejícího studenta.

 Nejvíc sympatií si získala Debora z Brazílie, která poutavě 
povídala o pralesních zvířatech i o svém rodném městě Sao Paulo. 
Nejvíce se prý těšila na sníh, který ještě nikdy neviděla. Byli jsme 
rádi, že nasněžilo. Deboře se tak splnilo její přání.

 Jsem přesvědčena, že byl projekt Edison pro naše děti prospěš-
ný. Seznámily se s jinými kulturami a zjistily, že se již anglicky 
obstojně domluví, ačkoliv se jazyk učí teprve pár let. Možná je 
také napadlo, že je dobré cestovat a poznávat nové kraje, tak jak 
to dělají studenti z projektu Edison.

Karin Gelnarová Se všemi studenty projektu Edison se vyfotil Petr Chundela z 5. B
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CHOVATELÉ V ROCE 2017
Dne 12. dubna 2017 zasáhla naši organizaci citelná ztrá-
ta, neboť opustil naše řady přítel Josef Veselý, který podlehl 
zhoubné chorobě ve věku nedožitých 84 let. Do našeho spolku 
vstoupil spolu s manželkou Evou již v roce 1979, hned se zařa-
dil mezi aktivní členy a brzy se stal i členem výboru. Po úmrtí 
př. Josefa Turchicha v roce 1988 převzal jeho funkci jednatele 
a tu zodpovědně po celou dobu vykonával. Za 38 let svého 
působení v chovatelství obdržel svazový bronzový, stříbrný 
i zlatý odznak „Za zásluhy o chovatelství“. 

Činnost naší organizace v první polovině roku byla navíc 
ještě stále negativně ovlivněna mým dlouhodobým pobytem 
v nemocnici, a proto byla naše výroční členská schůze pořá-
dána nezvykle pozdě, 16. června, v Černém Vole v restauraci 
„Ve mlejně“. Kromě standardního programu byla výborem 
navržena a následně i zvolena jednatelkou př. Mgr. Michaela 
Hejná z Horoměřic.

 V sobotu 9. září jsme už zase pořádali tradiční výstavku 
drobných zvířat, opět v areálu fotbalového hřiště v Horoměři-
cích. Ta se opravdu vydařila, slunečný den přilákal velkou ná-
vštěvu milovníků zvířat, zvláště pak nás potěšila vysoká účast 
rodičů s dětmi.

 Koncem roku ukončil na vlastní žádost ze zdravotních dů-
vodů svou dlouholetou práci ve výboru př. František Maxa. Při 
této příležitosti je na místě vyslovit mu velký dík za vše, co pro 
náš spolek i chovatelství vykonal. Přejeme mu do dalších let 
hodně zdraví a věříme, že se s ním budeme i nadále na našich 
akcích setkávat.

Výbor byl následně doplněn o př. Luďka Jandu, který je 
úspěšným pokračovatelem svého dědy př. Josefa Veselého 
a velmi se vždy zaslouží o přípravu a hladký průběh naší vý-
stavy.

 Další plánovanou akcí měl být zájezd hrazený organizací. 
Protože poslední dobou se řada členů nemohla zájezdu zúčast-
nit (hlavně ze zdravotních důvodů), rozhodl výbor uspořádat 
předvánoční členskou schůzi v restauraci „U Korychů“ ve Vel-
kých Přílepech s občerstvením a živou hudbou pana L. Kru-
pičky. O tom, že to bylo rozhodnutí správné, nás přesvědčila 
účast většiny členů.

Okresní soutěžní výstava se tentokráte nekonala (nenašel se 
pořadatel), a tak nabízím pohled na některá plemena, se který-
mi na ní vloni soutěžili naši členové. V průběhu celého roku 
s nimi vzorně reprezentují naši organizaci i obec Horoměřice.

Zájemci o členství v naší organizaci se mohou přihlásit na 
telefonních číslech: 

739 504 014 (předseda ZO),  
nebo 728 095 174 (jednatelka ZO).

 Ing. Miroslav Vidner
předseda ZO Horoměřice

Foto Ing. Jiří Piskač

Společné foto pořadatelů výstavy 2017

Novozélandský červený př.ing. Lad. Veselého

Rosela Rubino př. JUDr. Vlad. Supa

Český albín př. Dušana KunceVídeňský modrý př. Fr. Maxy

Organizátorky tomboly s předsedou ZO
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DĚTSKÝ KARNEVAL
Dne 3. března 2018 uspořádal náš Rodinný klub Pohoda jako 
každoročně tradiční dětský karneval v horoměřické Sokolov-
ně. Letos k nám zavítala klaunka Lulu a provedla děti celým 
odpoledním programem. Začínali jsme v 15 hodin a děti měly 
celé odpoledne na to se vyřádit. K dispozici byla tombola se 
spoustou krásných cen. Nechybělo chutné občerstvení včetně 
doma upečených dobrot. 

Chtěli bychom touto cestou poděkovat Horoměřické pekár-
ně, která nám zdarma dodala malé koláčky zvané panenky. 
Doufáme, že se dětem odpoledne líbilo a budeme se těšit na 
dalších našich akcích.

Jitka Vaňková
Foto: RK Pohoda
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Domácí 
kompostéry

Ve druhé polovině února 
jsme získali informaci, 
že naše žádost o dotaci 
na domácí kompostéry 
byla úspěšná. I když ofi-
ciální rozhodnutí o dota-
ci zatím ještě nedorazilo, 
ihned jsme zahájili výbě-
rové řízení na dodavatele 
kompostérů. V době, kdy 
dostanete do ruky toto číslo zpravodaje, už by měl být znám 
vítěz tendru. O dalším postupu budeme informovat příště.

Odpadkové koše

V únoru jsme obdrželi 
dodávku 32 odpadkových 
košů, které následně za-
městnanci obce rozmístili 
do ulic. Doufáme, že lep-
ší dostupnost košů ocení 
hlavně pejskaři při venčení 
svých mazlíčků a zlepší se 
tak čistota ulic.

I N F O R M A C E




